
دوشنبه 26 مهر 1400 -  قیمت: 2000 تومان

رسانه مستقل روزنامه

www.donyayehavadar.ir 862

کشتی همچنان محجوب و مغفول؛

مثلِ 
سیاوش 
»تنهـــا«

آغاز هفته 
تربیت بدنی و ورزش

 گرامی باد

آنچه از نمایش »پرسپولیس« در دیدار با الهلال دیدیم؛

اشتباه پشتِ اشتباه!
صفحه 7

کشتی اصفهان مدیون خدمات بی شائبه »مهندس رضا سیف الهی« است؛

قهرمان نامی، مربی و مدرس فدراسیون کشتی ایران
صفحه 6

صفحه 8



2
روزنامه

دوشنبه 26 مهر 1400-  شماره 862

خبر

بهداشت و سلامت

»وزیر بهداشت« مطرح کرد:

هنوز بابت کرونا و پیک ششم 
خاطرمان آسوده نیست

دکتر بهرام عین اللهی، در جلسه شورای عالی نظام پرستاری که 
با حضور رییس سازمان نظام پرستاری، معاون پرستاری وزارت 
بهداشت و مدیران پرستاری برگزار شد، بیان کرد: در دیداری که 
دیروز با مراجع داشتیم، تقریبا تمام مراجع و علما از جامعه 
پرستاری قدردانی کردند و قدردانی آنها بسیار ارزشمند است، 
چراکه نشان دهنده این است که مراجع محترم از خدماتی که 
جامعه پرستاری به مردم ارائه می دهند، بسیار راضی هستند. 

وی افزود: برای حل مشکلات نظام سلامت، حجم زیادی از 
منابع لازم است تا کمبودهای بهداشتی و درمانی مردم به 
خصوص در مناطق محروم، رفع شود. زیرا بسیاری از بیماران به 

دلیل عدم دسترسی به درمان مناسب دچار مشکل می شوند.
وی در بخش دیگری از سخنانش بیان کرد: حرکت نظام های 
سلامت در جهان به سمت بیمارستان نیست، بلکه به سمت 
درمان سرپایی است. بنابراین، نظام سلامت ما نیز باید همگام 
با کشورهای دیگر به سمت مراقبت بیمار در منزل گرایش 
پیدا کند. اما متاسفانه در نظام بودجه ریزی کشورمان بودجه 
را براساس بستری شدن بیمار روی تخت بیمارستانی درنظر 

می گیرند.
وزیر بهداشت با بیان اینکه باید به سمت درمان و مراقبت از 
بیمار در منزل حرکت کنیم، تصریح کرد: در دنیا ثابت شده که 
وقتی بیمار در منزل خود بستری شده و درمان و مراقبت می 
شود، به خصوص در سنین سالمندی، روند بهبودی را با موفقیت 
بیشتری طی می کند و استرس جدا شدن از منزل و بستری در 
بیمارستان وجود نخواهد داشت. لذا باید استانداردهایمان را به 

این سمت و سو ببریم.
وی با اشاره به اینکه مهمترین رکن در درمان موفق بیماران، 
پرستاران هستند، اظهار کرد: حضور پرستاران بر بالین بیمار یک 
حضور دائمی است، پزشکان وقتی بیمار را معاینه می کنند، می 
روند، اما این پرستاران هستند که به صورت مداوم حضور دارند 

و از بیماران مراقبت می کنند. 
وی ضمن تاکید بر ضرورت تربیت پرستاران تخصصی، گفت: در 
بخش های تخصصی بیمارستان ها مانند آی سی یو و سی سی 
یو، باید پرستار تخصصی حضور داشته و مهارت لازم را کسب 
کرده باشد. اکنون نیز در بیمارستان ها به صورت تجربی و عملی 
این اتفاق میفتد و پرستاران بعد از مدتی کار کردن در بخش 
های تخصصی، مهارت لازم را کسب می کنند، اما بهتر است 
این موضوع به صورت علمی تر دنبال شود و در مورد پذیرش 

رشته های ارشد و PHD نیز به آن توجه بیشتری شود.
داد:  ادامه  پرستاران،  مشکلات  به  رسیدگی  درخصوص  وی 
پیشنهاداتی که ارائه شد ازجمله مرخصی تشویقی، حق پرستاران 
آسوده  و پیک ششم خاطرمان  بابت کرونا  اما هنوز  است، 
نیست و باید درحالت آماده باش بمانیم. امیدوارم با انجام 
واکسیناسیون سراسری در ماه های آینده، در وضعیت بهتری 
قرار بگیریم.  وزیر بهداشت در ادامه درخصوص واکسیناسیون 
کووید 19 عنوان کرد: از دی ماه 99 تا تیرماه سال جاری فقط 5 
میلیون دُز واکسن تزریق شده بود، و امروز به مرز 72 میلیون 
دُز رسیدیم، یعنی در عرض دو ماه و نیم حدود 67 میلیون دُز 
واکسن تزریق شده است و این توفیق به دلیل هماهنگی بین 
سازمان ها و بخش های مختلف کشور به دست آمد.  بنابر 
اعلام روابط عمومی وزارت بهداشت، عین اللهی با بیان اینکه 
در هر کاری که مردم را به صحنه بیاوریم، موفق خواهیم بود، 
یادآور شد: مثلا در مورد واکسیناسیون تا ساعات پایانی شب، 
دانشجویان پای کار بودند و به مردم خدمت رسانی می کردند، 
و یا اینکه بسیاری از اماکن و حسینه ها به مراکز تزریق واکسن 
تبدیل شدند، شاید اگر خودمان می خواستیم واکسیناسیون را 
انجام دهیم بیش از یک سال به طول می انجامید، اما اکنون 
سرعت واکسیناسیون در ایران از نظر نمایندگان سازمان جهانی 
بهداشت تحسین برانگیز است. ما به اندازه جمعیت امارات 
که حدود 8 میلیون نفر است، در یک هفته حدود 8 میلیون 
دُز واکسن تزریق کردیم. تا قبل از این، در فضاهای مجازی 
همه نسبت به نبودن واکسن معترض بودند، اکنون که مشکل 

واکسن رفع شده، می گویند چرا واکسن می زنید؟

محیط زیست

کرونا در ایران

وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: طی 
۲۴ ساعت گذشته، ۱۹۹ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست 
دادند و ۴۷۶۹ بیمار کرونایی در بخش مراقبت های ویژه 
بیمارستانها تحت درمان قرار دارند، روز شنبه تلفات کرونا 
۱۸۱ نفر اعلام شد و اما ویروس شاخ دار روز یکشنبه با 
افزودن ۱۸ نفر در فهرست مرگ خود، ۱۹۹ خانواده را داغدار 

کرد.
بر اساس اعلام وزارت بهداشت، در شبانه روز گذشته و بر 
اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۱۱ هزار و ۳۹۶ بیمار 
جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که یک هزار 
و ۴۸۲ نفر از آنها بستری شدند، مجموع بیماران کووید۱۹ در 

کشور به ۵ میلیون و ۷۸۴ هزار و ۸۱۵ نفر رسید.
طی ۲۴ ساعت گذشته، ۱۹۹ بیمار کووید۱۹ جان خود را از 
دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۲۴ 
هزار و ۷۵ نفر رسید، همچنین تا کنون ۵ میلیون ۳۲۴ 

هزار و ۱۰۸ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها 
ترخیص شده اند.

۴ هزار و ۷۶۹ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش 
های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند، 
تا کنون ۳۴ میلیون و ۸ هزار و ۶۳۶ آزمایش تشخیص 

کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
همچنین تا کنون ۴۸ میلیون و ۴۷۴ هزار و ۱۸۷ نفر دُز 
اول واکسن کرونا و ۲۴ میلیون و ۱۶۹ هزار و ۳۳۵ نفر نیز 
دُز دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق 
شده در کشور به ۷۲ میلیون و ۶۴۳ هزار و ۵۲۲ دُز رسید، 
در شبانه روز گذشته، یک میلیون و ۲۸۵ هزار و ۲۴۵ دُز 

واکسن کرونا در کشور تزریق شد.
در حال حاضر ۹ شهر کشور در وضعیت قرمز، ۱۰۶ شهر در 
وضعیت نارنجی، ۲۲۸ شهر در وضعیت زرد و ۱۰۵ شهر در 

وضعیت آبی قرار دارند.

معضلِ ورود پساب های صنعتی و فاضلاب ها به رودخانه ها و دریاها؛

مرگ اکوسیستم های دریایی در پی ورود فاضلاب ها!

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون ۳۲۴ هزار و ۱۰۸ تن رسید

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه جانباز و آزاده ۸ سال دفاع 
مقدس »داود دمیرچی«، که بر اثر جراحات شیمیایی در عملیات والفجر ۸ در 
تاریخ ۲۳ مهرماه ۱۳۷۹ به درجه رفیع شهادت نائل گشت را گرامی می دارد

ورود پساب های صنعتی و فاضلاب ها به رودخانه ها 
و دریاها به یک امر عادی برای کارخانه ها و شرکت 
ها تبدیل شده است. این شرکت ها به جای تصفیه 
فاضلاب ها، بدون صرف هزینه ای آب های کثیف و 
عفونی را راهی رودخانه ها و دریاها می کنند که این 
امر موجب رشد جلبک ها، تغییر رنگ دریاها و مرگ 

اکوسیستم های دریایی شده است.
با وجود چنین جلبک هایی میزان اکسیژن آب دریا 

کم می شود، همچنین با ورود زباله های عفونی 
بیمارستان  برخی  های  زباله  مانند  و صنعتی 

ها به دریا، آلودگی و مرگ فک ها و ماهی 
افتد که در طولانی مدت،  اتفاق می  ها 

انسان ها با مصرف چنین ماهی هایی 
دچار بیماری های فراوان و خاموشی 

خواهند شد.
کارشناس  فر  محبوب  رضا  محمد 
در  وگویی،  در گفت  زیست  محیط 
مورد ورود فاضلاب ها به دریا و عدم 
نظارت بر آنها گفت: اجرای طرح های 
تصفیه پساب و فاضلاب های شهری 

و صنعتی برای بسیاری از شرکت های 
پیمانکاری، کارفرما و بهره بردار که اکثرا 

خصوصی هستند، درآمدی ندارد و چون 
هزینه انتقال آب برای چنین پساب هایی 

نصف هزینه طرح هایی مانند احداث تصفیه 
خانه است، این شرکت ها ترجیح می دهند آب را 

در دل دریا رها کنند .
این  گفت:  ایران  محیطی  مخاطرات  انجمن  عضو 
را صرف  از دولت می گیرند  بودجه هایی که  شرکت ها 
موضوعات دیگر می کنند، اگر در منطقه بخواهند آب 
را تصفیه کنند هزینه هایش مشخص است. اما در غیر 
این صورت بودجه نامشخص است و فساد در این نقطه 
از  بخشی  عامل سوم  این شرکت ها  صورت می گیرد. 
مافیای آب  و به دنبال پروژه های هستند که بتوانند 

پول های هنگفت را از دولت بگیرند و فقط بخش کمی 
از آن را صرف کار درست کنند.

و  شمال  شهر های  از  بسیاری  در  گفت:  فر  محبوب 
جنوب کشور مانند ساری، رشت، گرگان، بندر انزلی و 
بندر عباس، دسترسی به سیستم جمع آوری تصفیه 

فاضلاب وجود ندارد و حتی در صورت احداث تصفیه 
خانه ،  آب های سطحی، آب های صنایع و فاضلاب ها 
به صورت تصفیه ناقص وارد دریای کاسپین در شمال 

کشور یا دریای خلیج فارس در جنوب کشور می شوند.

وی تصریح کرد: درون این پساب ها و فاضلاب  ها، 
رویت   ... و  آهنی   ، پلاستیکی   ، عفونی  زباله های 
مردم  از  برخی  کشور  جنوب  در  مثال  برای  می شود. 
زباله ها را در خور ها خالی می کنند که این خور ها منتهی 
به دریا می شوند. ورود این فاضلاب ها، چهره ی بسیار 
زشتی را ایجاد می کنند و این موضوع فقط به اینجا 

بسنده نمی شود .
سایر  مورد  در  ایران  سرزمین  آمایش  انجمن  عضو 
اکنون شاهد  این پساب ها گفت:  اثرات مخرب 
یک شکوفایی جلبکی با سر ریز فاضلاب ها به 
دریا هستیم که این امر اکوسیستم دریایی 
وجود  با  و  دهد  قرارمی  تاثیر  تحت  را 
پیدا  کاهش  آب  اکسیژن  ها،  جلبک 
می کند و شاهد مرگ آبزیان خواهیم 

بود.
اکوسیستم  وقتی  افزود:  وی 
دریایی تغییر کند، علاوه بر آبزیان 
تاثیر قرار می  انسان ها هم تحت 
گیرند. شکوفایی جلبکی پدیده ای 
دریا  اعماق  و  سطح  در  که  است 
اتفاق افتاده و  موجب  تغییر رنگ 
آب دریا به رنگ های سرخ و قهوه ای 
شده است. این جلبک ها نیترات تولید 
می کنند و اکسیژن موجود در آب کاهش 
می یابد و دیگر در آب، زندگی وجود نخواهد 

داشت.
محبوب فر در پایان با اشاره به اینکه سازمان محیط 
است،  کرده  سکوت  ها  اقدام  این  برابر  در  زیست 
یادآور شد: قوانین موجود در سازمان محیط زیست 
و سایر سازمان ها تضمینی، برای رفع آلایندگی منابع 
آبی کافی نیست. بنابراین برای رفع مشکل، نیازمند 
یک تجمیع و تصمیم مشترک میان سازمان محیط 
زیست، شهرداری ، سازمان سمت و سایر ارگان های 

مربوطه هستیم.

ورود پساب های صنعتی و فاضلاب ها به رودخانه ها و دریاها به یک امر عادی برای کارخانه ها 
و شرکت ها تبدیل شده است. این شرکت ها به جای تصفیه فاضلاب ها، بدون صرف هزینه ای آب های 

کثیف و عفونی را راهی رودخانه ها و دریاها می کنند که این امر موجب رشد جلبک ها، تغییر رنگ دریاها و 
مرگ اکوسیستم های دریایی شده است.
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اجتماعی

اقتصاد کلان

»وزیر امور اقتصادی و دارایی« خبر داد:
هدف گذاری برای افزایش ۵0 

درصدی نسبت مالیات به تولید 
ناخالص داخلی

وزیر امور اقتصادی و دارایی با اشاره به اینکه یکی از تعهدات و 
برنامه های وی در دولت سیزدهم هدف گذاری برای افزایش ۵۰ 
درصدی نسبت مالیات به تولید ناخالص داخلی است، گفت: 
این افزایش مشروط بر این است که بار مالیاتی بخش های 
تولیدی کاهش یابد، »سید احسان خاندوزی« در مراسم معارفه 
رئیس جدید سازمان امور مالیاتی کشور با اشاره به اهمیت 
موضوع فرآیندهای مالیات ستانی، اظهار داشت: باید تلاش 
کنیم فرآیندهای مالیات ستانی هوشمندتر شود و از نظام های 

پُرچالش سنتی تا حد ممکن فاصله بگیریم.
وی تاکید کرد: باید بدانیم به طور مثال در ماه های باقی مانده 
تا پایان سال و همچنین سال بعد چه گام هایی قرار است 
برداشته شود. وزیر اقتصاد با بیان اینکه اکنون هم در زمینه 
هوشمندسازی و هم عدالت مالیاتی از سطح مطلوب فاصله 

داریم، مساله بازگشت به سوابق پیشین را مهم برشمرد.
قبل  مالیاتی سال های  مستندات  از  بسیاری  ادامه داد:  وی 
توسط فعالان اقتصادی ثبت نشده، یا در حال حاضر قابل 

اعتماد نیست که باید در این زمینه چاره اندیشی شود.
خاندوزی به اهمیت توجه به مالیات عایدی بر سرمایه )CGT( و 
مالیات بر مجموع درآمد )PIT( اشاره و تصریح کرد: در این زمینه 
باید سریع عمل کرد، زیرا این برنامه ها جزو استراتژی های ارائه 

شده در دولت سیزدهم است.
وی گفت: نمی توان میل تاریخی به سوداگری در کشور را 
کنترل کرد، مگر از طریق مالیات عایدی بر سرمایه؛ همچنین از 
طریق مالیات بر مجموع درآمد می توان فرار مالیاتی یا تمایل به 

معافیت ها را در اقتصاد کشور کنترل کرد.

پیش بینی »رئیس کل بانک مرکزی«
 از استمرار ثبات در بازار ارز؛

رمز ارز ملی به صورت آزمایشی 
راه اندازی می شود

علی صالح آبادی پس از اتمام جلسه با کمیسیون اقتصادی 
مجلس، در جمع خبرنگاران در خصوص گزارش یکی از نهادهای 
دولتی درباره افزایش نامتعارف قیمت ارز تا 4 سال آینده، 
اظهارداشت: این گزارش در دولت قبل تهیه شده و نظرات یک 

کارشناس بوده و به هیچ وجه نظر دولت سیزدهم نیست.
وی با بیان اینکه دولت سیزدهم هیچ کدام از مفروضات و 
مبانی این گزارش را قبول ندارد، افزود: ما باوجود فشارهای 
تحریمی توانستیم آرامش را در بازار ایجاد کنیم و انشاالله تداوم 

خواهد داشت.
صالح آبادی ادامه داد: منابع ارزی حاصل از صادرات نفتی و 
غیر نفتی در سامانه نیما عرضه می شود و خوشبختانه اکنون 
هیچ گونه کمبود ارز در سامانه نداریم و حتی گاهی اوقات با 

مازاد عرضه ارز در سامانه ها مواجه هستیم.
رئیس کل بانک مرکزی گفت: پیش بینی می کنیم آرامش در 
بازار ارز ادامه داشته باشد و تمام تلاش ما بر این خواهد بود که 

این آرامش حفظ کنیم.
وی همچنین در خصوص موضوع حذف ارز ترجیحی برای 
این موضوع در ستاد  واردات کالاهای اساسی تصریح کرد: 
اقتصادی دولت در حال رسیدگی است و نتایج آن اعلام خواهد 
شد اما تا زمانی که تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی به یک سری 
کالاهای خاص و اساسی مطرح است، ما اختصاص خواهیم 

داد.
رئیس کل بانک مرکزی درباره رمز ارزها گفت: با توجه به اینکه 
در سطح دنیا موضوع رمرارز چه رمز ارز ملی و چه سایر رمز ارزها 
مطرح است قرار شد کارگروهی با همکاری کمیسیون اقتصادی 
مجلس تشکیل و بررسی کارشناسی شود تا موضع کشور در این 

بابت به طور کلی شفاف شود.

خاطره بازی

ارادت ویژه »شهید مدافع حرم« به آیت الله حسن زاده؛

لبیک به ندای هل من ناصر ارباب...

راه و مسکن

تسهیلات ساخت واحدهای قانون جهش تولید و تامین 
مسکن ۲۰ ساله است که به سازندگان پرداخت می شود و 
پس از احداث خانه ها قابل انتقال به خریداران خواهد بود، 
بر اساس تبصره ۳ از ماده ۴ قانون جهش تولید و تامین 
مسکن، مجموع دوران مشارکت و فروش اقساطی واحدها 
۲۰ ساله است. تسهیلات مربوط به ساخت واحدهای این 
قانون پس از دوره مشارکت به فروش اقساطی تبدیل و 
تعهدات آن به خریدار منتقل می شود. در صورتی  که افزایش 
طول دوره ساخت ناشی از قصور و کوتاهی سازنده باشد، سود 
دوران مشارکت مدت زمات افزایش یافته با تایید وزارت راه و 

شهرسازی، بر عهده سازنده است.
میزان تسهیلات بر اساس نیاز سالانه مسکن در طرحها 
پرداخت  و شهرسازی  راه  وزارت  اعلام شده  برنامه های  و 
می شود. در صورت ترکیب منابع بانک عامل با منابع صندوق 
ملی مسکن، نرخ سود تسهیلات بر اساس نسبت مشارکت 
منابع صندوق ملی مسکن با بانک عامل و بر اساس نرخ 

سود مصوب شورای پول و اعتبار محاسبه می شود.
طبق اعلام نمایندگان مجلس، سقف وام در حال حاضر ۴۵۰ 
میلیون تومان و اقساط ماهیانه آن ۳ میلیون و ۷۵۰ هزار تا 

۵ میلیون تومان است.
یکی از موانعی که طی سالهای گذشته بخش مسکن با 
آن مواجه بوده، بی میلی بانکها به پرداخت وامهای بخش 
مسکن است و گفته می شود میزان پرداختی به این حوزه 

حدود ۵ درصد است.
قانونگذار در طرح جهش تولید مسکن بانکها را مکلف به 

پرداخت دست کم ۲۰ درصد از تسهیلات پرداختی به بخش 
مسکن کرده است. طبق ماده ۴ قانون جهش تولید مسکن، 
بانکها و موسسات اعتباری غیربانکی مکلفند حداقل ۲۰ 
درصد از تسهیلات پرداختی نظام بانکی در هر سال را با نرخ 
سود مصوب شورای پول و اعتبار به بخش مسکن اختصاص 
دهند؛ به صورتی که در سال اول اجرای قانون از ۳۶۰ هزار 
میلیارد تومان کمتر نباشد و برای سالهای آینده نیز حداقل 
منابع تسهیلاتی مذکور با افزایش درصد صدرالذکر مطابق با 
نرخ تورم سالانه افزایش یابد، بانکهای تخصصی به تشخیص 
بانک مرکزی، به غیر از بانک مسکن از شمول احکام این 

ماده مستثنی هستند.
سود  نرخ  حتی  و  اقساط  بازپرداخت  مبلغ  درخصوص 
تسهیلات هنوز بانک مرکزی رقمی اعلام نکرده و رایزنی بین 
وزارت راه و شهرسازی با شورای پول و اعتبار در جریان است. 
نرخ سود تسهیلات ۱۸ درصد خواهد بود اما دولت بیشترین 
کمک را برای دهکهای اول تا سوم از طریق صندوق ملی 
مسکن انجام خواهد داد. این کمکها می تواند شامل تقبل 
تمام یا بخشی از نرخ سود تسهیلات، زمین رایگان، خدمات 

مهندسی و عوارض صدور پروانه باشد.
محمود محمودزاده ـ معاون وزیر راه و شهرسازی ـ درباره 
قیمت واحدهای طرح جهش تولید مسکن به گفت: چیزی 
که تا کنون در طرح اقدام ملی اعلام و بر اساس آن عمل 
می کنیم فهرست بهای نظام فنی و اجرایی کشور است که 
تعدیلها به آن تعلق می گیرد. مثل سایر پروژه های کشور 
که در بازار، ارزیابی و با حداقل قیمت ممکن اجرا می شود. 

تابستان سال گذشته نرخ ساخت واحدها متری ۲.۸ میلیون 
تومان در تعیین شد که تعدیلهای بعدی به آن تعلق می گیرد 

و ملاک قیمت تمام شده است.
بنابراین گزارش، روز ۱۵ مهرماه ۱۴۰۰ اعلام شد که ثبت نام 
برای واحدهای طرح جهش تولید مسکن از حدود ۱۰ روز 
دیگر آغاز می شود که هنوز شروع نشده است. تسهیلات در 
نظر گرفته شده برای این طرح ۴۵۰ میلیون تومان است که 
به سازندگان پرداخت می شود. با اینکه هنوز جزئیات اقساط 
و نرخ سود تسهیلات خانه های طرح جهش تولید مسکن 
برای دهکهای مختلف توسط بانک مرکزی اعلام نشده، یک 
نماینده مجلس مبلغ اقساط را ۳ میلیون و ۷۵۰ هزار تا 
۵ میلیون تومان اعلام کرده است. وزارت راه و شهرسازی 
اعلام کرده که تلاش می کند حداکثر کمک را به دهکهای 
یک تا سه داشته باشد. این کمکها می تواند شامل تقبل 
تمام یا بخشی از نرخ سود تسهیلات، زمین رایگان، خدمات 

مهندسی و عوارض صدور پروانه باشد.

بر اساس تبصره ۳ از ماده 4 قانون جهش تولید و تامین مسکن؛

وام ساخت واحدهای جهش مسکن ۲۰ ساله است

رضا شاعری

  نویسنده

باذن الله...

مصطفی خانزاده از رزمندگان اهل خطه مازندران است که 
برای دفاع از حرم حضرت زینب سلام الله علیها به سرزمین 
سوریه سفر کرد و پس از جهاد و ایثار توسط تروریست های 
تکفیری به فیض شهادت نائل آمد، نرگس تنها یادگار این 
شهید والامقام است که در هنگام شهادت پدر پنج ساله 
بود. رضا فرجی از همکاران و همشهریان اسماعیل خانزاده 

خاطراتی از این شهید را اینگونه روایت می کند:

ارادت و دیدار هفتگی با علامه حسن زاده آملی

از کودکی با هم دوست بودیم و شهادتش برایم داغ سنگینی 
است. یکی از کارهای شهید خانزاده این بود که هر پنج شنبه 
به دیدار با علامه حسن زاده آملی می رفت. اگر مشکلی داشت 
و فرصت دیدار میسر نمی شد، حتما آن روز مزار مادر این 
عالم فرزانه که در روستای اهّلْم محمودآباد دفن شده را زیارت 
می کرد. خاطره دیگری که از این شهید عزیز دارم این است که 
محرم وقتی عزاداران اباعبدالله)ع( می خواستند وارد امامزاده 
ابراهیم)ع( که دقیقا روبروی منزلشان بود بشوند جلوی در 

می نشست و پای عزاداران را با آب درون تشت می شست.

لبیک به ندای هل من ناصر ارباب

شهید خانزاده متولد 63 بود و در بحث تحصیل نیز ابتدا 
فوق دیپلم تربیت بدنی گرفت و در این مقطع نیز کارشناسی 
رشته مدیریت امور فرهنگی خواند. او یک دختر پنج ساله به 
نام نرجس دارد وقت رفتن به دوستان و رفقایش سفارش 
کرد هوای دخترش را داشته باشند که احساس یتیمی نکند. 
در وصیت نامه اش نوشته بود خداوندا محبت همسر، پدر، 
مادر و دخترم باعث شده که نتوانم برای دفاع از حرم عمه 
جانم حضرت زینب)س( بروم به راستی که ندای هل من 
ناصر اربابم را شنیدم. می خواهم برای دفاع از حرم عقیله 
بنی هاشم به سوریه بروم تا به مولایم بگویم اگر در آن روز 

برای یاری شما نبودم امروز می خواهم جانثاری کنم.

به من قول داده بود

تعدادی از همسایگان ما هستند که در سانحه ای دچار 
بیماری و یا معلولیت جسمانی شده اند. هر زمان که فرصت 

داشت آن ها را با ماشین و هزینه شخصی خود به تفریح 
می برد تا حال و هوایشان عوض شود. خیلی انسان پر نشاط 
و با روحیه ای بود. شهید روح الله سلطانی مسئول عملیات 
بود او شش هفت ماه پیش به شهادت رسید. اسماعیل در 
مراسم ختم شهید سلطانی به بچه ها گفته بود روح الله به 
من قول داده بود تا پایان خدمت هر جا برود من را با خود 
ببرد حالا منتظرم ببینم به وعده اش عمل می کند یا نه! 

شهید خانزاده رئیس دفتر شهید سلطانی بود.

پدر و مادرش را به کربلا فرستاد

بار  چند  که  است  این  او  زیبای  کارهای  از  دیگر  یکی 
می توانست به زیارت کربلا مشرف شود اما معتقد بود تا پدر 
و مادرم به حرم امام حسین)ع( نرفتند من هم نباید بروم. 
اربعین امسال پدر و مادرش را به کربلا فرستاد و گفت: »من 

نیز به زیارت عمه جانم حضرت زینب)س( می روم«.

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »احمد یلی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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استان ها

کردستان

سیستان و بلوچستان

»رییس کل دادگستری کردستان« خبر داد:
مشکل 1۹ واحد تولیدی به همت 
مجموعه قضایی کردستان رفع شد

از  تجلیل  مراسم  در  الاسلام سیدمحمد حسینی  حجت 
فعالان حوزه صنعت، معدن و تجارت کردستان با بیان اینکه 
ایجاد تولید و اشتغال نیاز به همت جمعی دارد، اظهار داشت: 
بیکاری فساد و آسیب اجتماعی را بدنبال دارد و با ایجاد هر 
یک اشتغال از ورود یک پرونده به دستگاه قضا جلوگیری 
به عمل می آید.  وی با اشاره به اینکه هر سال ۱۵ درصد به 
ورودی پرونده ها به دستگاه قضا افزوده شده است، افزود: در 
۱۰ ماه گذشته بیش از چهار هزار پرونده در استان به دستگاه 
قضا وارد شده و تعداد این پرونده ها در طول سال به ۴۰۰ 
هزار پرونده می رسد.  رییس کل دادگستری کردستان اضافه 
کرد: دغدغه و حساسیت و توجه ویژه رهبری در سال های 
اخیر به بحث تولید و اقتصاد نشان دهنده وضعیتی بوده که 
در کشور ما بدلیل تحریم های اقتصادی بوجود آمده است. 

حجت الاسلام حسینی یادآور شد: استان های کم برخوردار 
هم چون کردستان علی رغم همه اقدامات و تلاش هایی 
که انجام شده سرانه بیکاری در آن بالا بوده و در سطح کشور 

جزو استان های نخست است. 
ستاد  تشکیل  با  و  گذشته  سال  از ۲  داشت:  اظهار  وی 
اقتصادی مقاومتی در دستگاه قضا بیش از ۲ هزار واحد 
تولیدی در کشور مشکلاتشان برطرف شد و چرخه تولید در 

آنها استمرار یافت. 
رییس کل دادگستری کردستان گفت: دستگاه قضا خود را 
مستقل از دولت ندید و به بحث تولید و موانع موجود در سر 
راه آن ورود کرد و توانست اقدامات اساسی را هم انجام دهد. 
حجت الاسلام حسینی یادآور شد: سه کمیته زیرمجموعه 
پالایش  به  استان  دادگستری  مقاومتی  اقتصادی  ستاد 
وضعیت واحدهای تولیدی می پردازند و تاکنون هم ورود 

خوب و فعال و فنی در این راستا داشتند. 

»معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار 
سیستان و بلوچستان« خبر داد:

کوله برَان مجاز به ورود 800 قلم
 کالا هستند

و  سیستان  استاندار  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 
بلوچستان گفت: برابر ضوابط ابلاغی کوله بران استان در کنار 
صادرات کلیه کالاهای مجاز صادراتی اجازه دارند بیش از ۸۰۰ 

قلم کالای تعیین شده وارداتی را وارد کند.
ماندانا زنگنه در نشست بررسی فعالیت تجاری کوله بران استان 
اظهارداشت: بر اساس قوانین تعریف شده هر کوله بر می تواند 
تا سقف ۷۰۰ هزار تومان در ماه کالا صادر و وارد کند و این 
مبلغ برای هر خانوار کوله بر به صورت ماهیانه ۲ میلیون و 
۸۰۰ هزار تومان در نظر گرفته شده که باید از طریق بازارچه های 
مرزی مشخص با بهره بردن از معافیت کامل سود بازرگانی 
انجام شود. وی بیان کرد: در بخش صادرات کوله بران می توانند 
کالاهای مجاز خود را با معافیت کامل از هرگونه عوارض و 
حقوق گمرکی تا سقف تعیین شده توسط خود یا وکیل قانونی 
دارای شرایط در گمرک بازارچه مرزی موقت اظهار و پس از 
ارزیابی گمرک و اعمال شرایط قانونی کالا را به مقصد کشور 
مقابل خارج کند. معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار 
سیستان و بلوچستان  افزود: در بخش واردات هم قوانینی 
برای کولبران تعریف شده که بر اساس آن می توانند پس از 
انجام ثبت آماری کالاهای خود در سامانه جامع مرزنشینان 
آن را به بازارچه مرزی تعیین شده وارد کند و در نهایت پس از 
ارزیابی کالا از سوی گمرک و اعمال شرایط قانونی با بهره بردن 
از تخفیف کامل سود بازرگانی کالای خود را به صورت ماهیانه 

و یا بصورت تجمیعی سه ماهه ترخیص کنند.

لرستان

زیویار استاندار لرستان،در جلسه ستاد مقابله با بیماری 
در  کرونا  اثر  بر  ابتلا و مرگ  آمار  آمدن  پائین  کرونا، 
استان را حاصل واکسیناسیون و رعایت پروتکل های 

بهداشتی عنوان کرد.
جلسه ستاد ملی مقابله با بیماری کرونا به ریاست آیت 
الله رئیسی و با حضور مسئولین و استانداران سراسر 
کشور به صورت ویدئو کنفرانس برگزار گردید و متعاقب 
آن جلسه ستاد استانی مقابله با کرونا با حضور اعضای 

ستاد ادامه یافت. 
رئیس ستاد مقابله با بیماری کرونا در استان گفت: 
در جلسه ویدئو کنفرانسی ستاد ملی مقابله با بیماری 
کرونا مباحث مختلفی مطرح شد که راهپیمایی روز 
سیزدهم آبان ماه از مهمترین موضوعات مورد بحث 
بود و با تصمیم ستاد مقرر شد این راهپیمایی برگزار 

نشده و صرفا در قالب برگزاری مراسم یا همایش در 

اماکن روباز و با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی 
انجام پذیرد. 

زیویار ادامه داد: برگزاری نماز جمعه از دیگر نکات مورد 
با توجه به شرایط  البته  بحث در این جلسه بود که 

نماز  استان،  مطلوب  نسبتاً 
جمعه بدون هیچ مشکلی 

کامل  رعایت  با  و 
برگزار  ها  دستورالعمل 

می گردد. 
خصوص  در  وی 
های  محدودیت 
شبانه  تردد  منع 
خصوص  در  افزود: 
شبانه،  های  تردد 
این محدودیت کما 

فی السابق 

به قوت خود باقی است و تداوم خواهد یافت و در 
صورت تخطی از مصوبه ستاد ملی، متخلفین با جریمه 

مواجه خواهند شد. 
استاندار لرستان با اشاره به اینکه در ابتدای سال جاری 
آمار مبتلایان و مرگ بر اثر بیماری کرونا ۴ برابر شرایط 
به  استان  در  آمار  آمدن  پایین  داد:  ادامه  بود  کنونی 
دلیل انجام واکسیناسیون های اخیر و رعایت پروتکل 
های بهداشتی است که ضرورت دارد واکسیناسیون 

هم استانی ها با سرعت بیشتری ادامه پیدا کند. 
زیویار اظهار داشت: گزارشات واصله به ستاد استانی 
مقابله با کرونا از عدم رغبت و استقبال کم اصناف 
است  لازم  که  دارد  حکایت  واکسیناسیون  از  استان 
به منظور جاری و ساری شدن رونق در کسب و کار،  
در زمینه واکسیناسیون به موقع اهتمام بیشتری به 

عمل آید. 
وی در پایان گفت: در شرایط کنونی آمار مبتلایان 
و مرگ ناشی از بیماری کرونا در استان 
به نسبت میانگین کشوری در 
قرار  تری  مطلوب  وضعیت 
دارد که امیدواریم با استقبال 
واکسیناسیون،  از  اصناف 
پیش  از  بیش  روند  این 

کاهشی تر شود.

»استاندار لرستان« مطرح کرد:

واکسیناسیون عامل اصلی کاهش ابتلا و مرگ بر اثر کرونا در استان لرستان است

البرز

در  مترمربع   ۷۰۰ زیربنای  با  خورشید  خیرساز  هنرستان 
۶ کلاس با اعتباری به ارزش ۶ میلیارد تومان در منطقه 

ابراهیم آباد مشکین دست به بهره برداری رسید.
سالار قاسمی مدیرکل آموزش و پرورش استان البرز در این 
خصوص اظهار کرد: هنرستان فنی و حرفه ای  خورشید با 
همکاری خیر مدرسه ساز محمد دمیرچی و اداره کل نوسازی 
مدارس با ۶ باب کلاس و ۳ کارگاه و اعتباری به ارزش ۶ 
میلیارد تومان احداث شده که ظرفیت حضور ۱۰۰ هنرجو در 
سه رشته تحصیلی  مکانیک خودرو، حسابداری و کامپیوتر  

را دارد.
وی افزود: دو پروژه دیگر هم توسط این خیر مدرسه ساز در 
استان در حال احداث است که ۳۰ درصد پیشرفت فیزیکی 

دارد.
اینکه مجمع خیرین مدرسه  بیان  با  این مقام مسوول 
ساز استان البرز به لحاظ تعهدات ریالی رتبه اول کشور را 
کسب کرده است؛ اظهار کرد: تعهدات مجمع خیرین مدرسه 
ساز استان البرز ۱۵۰ میلیارد تومان بوده که در پروژه های 
مختلف خیرساز در سطح استان در حال اجراست. برخی از  
این پروژه ها تکمیل و به آموزش و پرورش تحویل شده و 
برخی دیگر در حال انجام است و در طول سال تحصیلی 

تحویل داده می شود. 
وی ادامه داد: بیش از ۹۰ درصد از مدارس خیرساز استان 
البرز به آموزش و پرورش تحویل داده شده و تعداد اندکی از 

پروژه ها باقیمانده که هنوز  آماده بهره برداری نشده است. 
قاسمی با بیان اینکه البرز از جمله استان هایی است که 
تعداد پروژه های نیمه تمام اندکی دارد؛ یادآور شد: این 
امر  به دلیل توجه خاص خیرین مدرسه ساز  و اعتبارات 
خوبی است که از بخش دولتی به ساخت مدرسه اختصاص 

یافته است.
همچنین علیرضا کارگر سرپرست اداره کل نوسازی مدارس 
البرز در حاشیه مراسم افتتاح مدرسه ۶ کلاسه خیرساز در 
مشکین دشت، با اشاره به پروژه های نوسازی مدارس در 
سال جاری اظهار کرد: دو مجتمع بزرگ رازی  و قلم  با ۸۸ 
کلاس و اعتبار ۱۵۰ میلیارد تومان با حضور معاون وزیر 
آموزش و پرورش در شهریور ماه امسال  در البرز  افتتاح شد. 
وی افزود: ۲۵ پروژه دیگر نیز با ۳۰۶ کلاس درس تا اواخر 
مهرماه  سال جاری آماده و به  آموزش و پرورش تحویل داده 
می شود که مجموع اعتبارات این پروژه ها به ۳۰۰ میلیارد 

تومان می رسد. 
این مسوول با اشاره به مشکل کمبود سرانه فضای آموزشی 
در استان البرز گفت:  بحرانی ترین نقطه استان فردیس 
است و اداره کل  نوسازی مدارس استان  نگاه ویژه ای 
به این شهرستان دارد و در حال حاضر ۱۴ پروژه فعال  در 

فردیس وجود دارد. 
وی در خصوص مدرسه خیرساز ۶ کلاسه با عنوان هنرستان 
این  کرد:  بیان  آباد مشکین دشت،  ابراهیم  در  خورشید 
مدرسه با ۶ کلاس ۳ کارگاه، سرویس و سرایداری در زمینی 
به مساحت ۱۸۶۰ مترمربع و زیر بنای حدود ۷۰۰ مترمربع به 
همت خیر مدرسه ساز محمد دمیرچی احداث شد و امروز 

به بهره برداری رسید. 
 کارگر اضافه کرد: این مدرسه با اعتبار دو میلیارد تومان در 
سال ۹۸ احداث شد. با توجه به اینکه امروز برای ساخت 
هر کلاس یک میلیارد تومان هزینه می شود،  ارزش ریالی 
این پروژه  ۶ میلیارد تومان است که ۳۰ درصد توسط خیر 
و مابقی از بخش اعتبارات دولتی توسط اداره کل نوسازی 

مدارس تامین شده است.

با حضور جمعی از مسئولین؛

هنرستان خیرساز خورشید در  مشکین دشت افتتاح شد

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار

زیویار استاندار لرستان،در جلسه ستاد مقابله با بیماری کرونا، پائین آمدن آمار ابتلا 
و مرگ بر اثر کرونا در استان را حاصل واکسیناسیون و رعایت پروتکل های بهداشتی عنوان کرد.

کرونا منجر به افزایش شدید افسردگی و اضطراب شده است!
یک مطالعه جدید در مجله پزشکی Lancet منتشر شده که نشان میدهد، کووید۱۹ علاوه بر سلامت جسم، 
در روان آدم ها هم تاثیر منفی گذاشته، طبق برآورد پژوهشگران موارد افسردگی و اضطراب قطعی در جهان 
پس از کرونا به ترتیب ۵۳ و ۷۶ میلیون نفر افزایش یافته، این اعداد ۲۸ و ۲۶٪ بالاتر از قبل از کرونا است. 

نکته جالب اینکه در این پژوهش مشخص شده که میزان تاثیرپذیری زنان بیشتر از مردان بوده است.

مریم آقانوری

  خبرنگار
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فرهنگی

کتاب و ادبیات

رسانه

»مدیرکل دفتر مطالعات و برنامه ریزی های 
فرهنگی« خبر داد:

اعلام راه یافتگان به مرحله 
نیمه نهایی »پایتخت کتاب ایران«

مدیرکل دفتر مطالعات و برنامه ریزی های فرهنگی از راهیابی 
و  انتخاب  دوره  هفتمین  نیمه نهایی  مرحله  به  شهر   ۳۶
با  ابراهیم حیدری  ایران خبر داد،  معرفی پایتخت کتاب 
اشاره به انتشار فراخوان هفتمین دوره این رویداد فرهنگی 
در سال ۱۳۹۹ گفت: در بازه زمانی تعیین شده تعداد ۱۹۱ شهر 
مستندات خود را برای رقابت در این رویداد فرهنگی ارسال 
کردند که نسبت به دوره قبل ۱۱ درصد افزایش داشته است. 
در این دوره استان های کرمانشاه با ۱۴ شهر، فارس ۱۳ شهر 
با  مازندران، هرمزگان، خراسان رضوی  البرز،  استان های  و 
۱۲ شهر بیشترین شهرهای شرکت کننده در این برنامه را به 
خود اختصاص دادند. حیدری درباره نحوه داوری این آثار 
گفت: داوری این برنامه در ۳ مرحله بر اساس شاخص هایی 
میان  همگرایی  ایجاد  و  مشارکت  از  بهره گیری  همچون 
نهادها و سازمان های دولتی، استفاده از مشارکت همگرایانه 
صنایع محلی، سازمان های خصوصی و مردم نهاد، بهره گیری 
از  به طیف وسیعی  توجه  نشر،  اجزای  از مشارکت همه 
مخاطبان، وجود ظرفیت ها و زیرساخت های اولیه برای فعال 
شدن در حوزه ترویج کتاب خوانی، کیفیت ارائه و رعایت 
اصول برنامه نویسی در نگارش طرح ها و برنامه، تناسب با 
نیازهای محلی، ارزش های دینی و ملی، خلاقیت، ابتکار و 
نوآوری، قابلیت و ضمانت اجرا انجام می شود. مدیرکل دفتر 
مطالعات و برنامه ریزی های فرهنگی تاکید کرد: داوری آثار 
راه یافته به مرحله نیمه نهایی نیز در آینده نزدیک برگزار خواهد 
شد و پس از آن پنج شهر به عنوان کاندیداهای نهایی معرفی 
خواهند شد. بر اساس این گزارش، شهرهای تبریز، ارومیه، 
شهرضا، نجف آباد، کرج، گناوه، سبزوار، سربیشه، نهنبندان، 
بجنورد، شیروان، سمنان، سراوان، خاش، اوز، صدرا، سنندج، 
کرمان، رفسنجان، بم، منوجان، کرمانشاه، فومن، خرم آباد، 
آمل، نکا، بهشهر، چابهار، بندرعباس، بندرلنگه، ملایر، همدان، 
تفت، دزفول، خدابنده و خرم دره به مرحله نیمه نهایی هفتمین 

دوره انتخاب و معرفی پایتخت کتاب ایران راه یافتند.

یک نام دو صاحب!؟

»نیسان آبی« 
صاحب دیگری دارد؟

در حالی که به پخش سریال »نیسان آبی« از شبکه نمایش 
خانگی چیزی باقی نمانده، نام انتخابی برای این سریال صاحب 
دیگری پیدا کرده است، »نیسان آبی« سریالی کمدی است که 
به تهیه کنندگی احسان ظلی پور و کارگردانی منوچهر هادی در 
شبکه نمایش خانگی تولید شده و قرار است به زودی پخش 
شود. تهیه کننده مجموعه منوچهر هادی که این فیلمنامه را به 
عنوان سینمایی هم در بانک فیلمنامهٔ خانهٔ سینما ثبت کرده، 
برای اینکه امکان ثبت دوباره این نام را نداشته است، در انتهای 
نام »نیسان آبی« یک »ی« اضافه گذاشت است و به خوبی از 

ثبت سریالی به این اسم مطلع بوده است.
محمدرضا کوهستانی در ادامه آورده است:

»اینجانب در سال ۱۳۹۵ فیلمنامهٔ سریالی را با نام »نیسان آبی« 
در بانک فیلمنامهٔ خانهٔ سینما ثبت کرده ام که مدارک و مستندات 
آن موجود است. امروز با خبر انتشار سریالی کمدی با همین 
نام در شبکه نمایش خانگی مواجه شدم که اتفاقا تهیه کننده 
محترم این سریال نیز فیلمنامه اش را در اسفند ماه ۱۳۹۹ در بانک 
فیلمنامهٔ خانهٔ سینما ثبت کرده است. یعنی دست بر قضا از ثبت 
قبلی این نام توسط بنده آگاه بوده است؛ لذا به نظر می رسد باز هم 
شاهد رفتاری غیرحرفه ای و خلاف قانون حقوق مولفان و مصنفان 

هستیم که قابل پیگیری است.«

سینما و تئاتر

»زنگ تفریح« ساخته نوید نیکخواه آزاد، برنده جایزه بنیاد 
بین الملل  بخش  در  کوتاه  فیلم  بهترین  برای  شارلوت 
بشر  حقوق  بین المللی  جشنواره  دوره  شانزدهمین 

»دوس کبراداس« در کلمبیا شد. فیلم کوتاه زنگ تفریح 
 »El Recreo« ساخته نوید نیکخواه آزاد با نام اسپانیایی
که به عنوان نماینده ایران در شانزدهمین دوره جشنواره 
بین المللی حقوق بشر دوس کبراداس »در پوست دیگری 
 Festival Internacional De Cine De( کنیم«  زندگی 
 Dosquebradas derechos Humanos: En La Piel Del
Otro ( معروف به »FICDOS« حضور داشت، برنده جایزه 
بنیاد شارلوت برای بهترین فیلم کوتاه در بخش بین الملل 
شد. طبق اعلام رسمی جشنواره، در این دوره دویست و 
پنجاه اثر برای کسب جایزه فیلم کوتاه در بخش بین الملل 

به دبیرخانه جشنواره ارسال شدند.
هیئت داوران جشنواره که در رأس آن تونی ناوارو، جونا 
سابل و آندرس لوسانو بودند، رأی خود را چنین اعلام 
بین الملل  بخش  در  کوتاه  فیلم  بهترین  »برنده  کردند: 
جشنواره اثری ست در خور توجه که به حقوق بشر پرداخته 

و مسئله ی تأمل برانگیزی را طرح می کند. جایزه شارلوت 
برای بهترین فیلم کوتاه در مسابقه بین الملل شانزدهمین 
دوره جشنواره سینمایی شهر »دوس کبراداس« به »زنگ 

تفریح« از ایران تعلق می گیرد.«
فیلم کوتاه زنگ تفریح برگرفته از یک ماجرای واقعی 
است و قصه  یک دختر دبیرستانی را روایت می کند که 
با کمکِ سه دوست خود  می خواهد در زنگ تفریح و 
مخفیانه از مدرسه خارج شود، شانزدهمین دوره جشنواره 
بین المللی حقوق بشر »دوس کبراداس« )FICDOS( ششم 
مهر )۲۸ سپتامبر میلادی( آغاز به کار  کرد و دهم مهر )۲( 
به کار خود پایان داد.  فیلم کوتاه زنگ تفریح در بخش 
رسمی چهل و شش جشنواره جهانی فیلم به نمایش 
است.  کرده  کسب  بین المللی  جایزه  هفت  و  درآمده 
این فیلم به نویسندگی، تهیه کنندگی و کارگردانی نوید 
نیکخواه آزاد ساخته شده و محصول »شمید فیلم« است.

هیات داوران سی و دومین جشنواره »شیر طلایی« اکراین از 
دو نمایش »هولودومور« و آشویتس زنان تقدیر ویژه به عمل 
آورد، سی و دومین جشنواره بین المللی تئاتر »شیر طلایی 
اکراین« برای نخستین بار میزبان دو نمایش از کشور ایران 
بود، هولودومور به نویسندگی علی صفری و کارگردانی رها 
حاجی زینل و آشویتس زنان به نویسندگی و کارگردانی علی 
صفری توانستند پس از اجرا در این جشنواره مورد تقدیر 

ویژه هیات داوران قرار گیرند.
هولودومور روایتی از قحطی خودساخته استالین و نسل 
کشی میلیون ها اکراینی بود که توانست با اقبال عمومی 
مخاطبان اکراینی قرار گیرد، این نمایش در ابتدا دو شب 
در سالن تئاتر پیچرسکی شهر کیف روی صحنه رفت. این 
اجرا با حضور اساتید دانشگاهی، منتقدین و اهالی رسانه و 

تلویزیون همراه بود.
پس از اجرای این نمایش در کیف، گروه راهی شهر لویو 
اکراین شد تا جشنواره شیر طلایی شرکت نماید. این اثر 

در آخرین روز جشنواره اجرا و با تقدیر ویژه هیات داوران 
جشنواره روبرو شد. هولودومور پس از بازگشت به ایران برای 

حضور در جشنواره تئاتر فجر آماده می شود. 
امیر نوروزی، امیر شمس، نفیسه زارع، مهدی ابوحمزه، رها 
حاجی زینل، علی صفری، نازنین میهن، سارینا آزاد میلانی، 
محمد پسندیده و حسن محمدیان در این نمایش به ایفای 

نقش پرداختند. 
همچنین نمایش آشویتس زنان که پیشتر چهار بار در 
شهرهای مختلف ایران اجرا شده بود، توانست با طراحی 
جدید و محیطی خود بار دیگر نظر مثبت هیات داوران 
جشنواره تئاتر شیر طلایی را از آن خود نماید. همچنین 
نسخه ترجمه شده این نمایش با اقبال خوب مخاطبان 
اکراینی روبرو شد و مذاکراتی برای اجرای اکراینی این اثر 

توسط گروه تئاتر اکراینی صورت گرفت.
امیر شمس، رها حاجی زینل، نازنین میهن و سارینا آزاد 
میلانی در این نمایش به ایفای نقش پرداختند. همچنین 

نور، علی صفری در مقام  پدرام رضوانی در مقام طراح 
طراح صحنه، رضا جاویدی به عنوان عکاس، روزبه اخوان 
در جایگاه طراح موسیقی و امین قنبری در مقام طراح 
گرافیک همراه گروه تئاتر سه گانه در این دو اجرای بین 

المللی بودند.

و  نویسندگی  به  انار«  چیغ  »وقت  سینمایی  فیلم 
کارگردانی گراناز موسوی و محصول مشترک چهار کشور 
افغانستان، استرالیا، هلند و ایران در جشنواره  بین المللی 
سائوپائولو رقابت می کند، جشنواره  سائوپولو به عنوان 
آمریکای جنوبی شناخته  رویداد سینمایی  معتبرترین 
می شود. وقت چیغ انار همچنین در شصت و هشتمین 
دوره  جشنواره  فیلم سیدنی در ماه نوامبر )آبان/ آذر( به 

نمایش درخواهد آمد.
وقت چیغ انار که در شهر کابل فیلمبرداری شده، اولین 
تجربه  تهیه کنندگی مرضیه وفامهر در سینماست. وفامهر 

در این فیلم به طور مشترک با بهیر وردک، گراناز موسوی 
و کریستین ویلیامز در مقام تهیه کننده همکاری داشته 

است. 
عالمی  فرشته  و  سادات  سعیده  فنایی،  حشمت الله 
بازیگران افغان این فیلم سینمایی هستند. عرفات فیض 
فیلم  اصلی  نقش های  کودک  بازیگران  ایازی  الهام  و 
هستند و حسیبا ابراهیمی در این فیلم حضور افتخاری 
دارد. همچنین اندرو کویلتی عکاس استرالیایی در نقش 
خود به عنوان عکاس جنگ ظاهر شده است، پخش بین 

المللی فیلم نیز بر عهده  محمد اطبایی است.

فیلم های ایرانی راه یافته به بخش مسابقه بین الملل سی 
و هشتمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران معرفی 
شدند، 5 فیلم کوتاه ایرانی داستانی، مستند و پویانمایی به 
بخش مسابقه بین الملل سی و هشتمین جشنواره بین المللی 

فیلم کوتاه تهران راه یافتند.
آثار پویانمایی »دیوار چهارم« به کارگردانی محبوبه کلایی 
و تهیه کنندگی محبوبه کلایی و مرکز گسترش سینمای 
مستند و تجربی از قم، »کلاغ« به کارگردانی اهورا شهبازی و 
تهیه کنندگی اهورا شهبازی و مرکز گسترش سینمای مستند 
و تجربی از تهران، فیلم کوتاه مستند »تنها نخواهم ماند« به 
کارگردانی یاسر طالبی و تهیه کنندگی فریبا عرب، یاسر طالبی 
و الهه نوبخت از ساری، فیلم های کوتاه داستانی »کپسول« به 

کارگردانی امیر پذیرفته و تهیه کنندگی امیر پذیرفته و انجمن 
سینمای جوانان ایران از رفسنجان و »جان داد« به کارگردانی 
سهیلا پورمحمدی و تهیه کنندگی جواد رمضانی و انجمن 
سینمای جوانان ایران از رودبار، بنابر نظر مشاوران انتخاب و 
دبیر جشنواره، علاوه بر بخش مسابقه ملی، در بخش مسابقه 
بین الملل سی وهشتمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه 
تهران نیز حضور خواهند یافت. گفتنی است فیلم برگزیده 
جایزه بزرگ بخش مسابقه بین الملل جشنواره بین المللی 
فیلم کوتاه تهران با تاییدیه آکادمی اسکار از دوره سی و 
هشتم به بعد به این جایزه معتبر سینمایی معرفی خواهد 
شد، سی وهشتمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران 

۲۷ مهر تا ۲ آبان ۱۴۰۰)۱۹ تا ۲۴ اکتبر ۲۰۲۱( برگزار می شود.

»زنگ تفریح« برنده جایزه بنیاد شارلوت از جشنواره حقوق بشر کلمبیا شد

تقدیر جشنواره »شیر طلایی« اکراین از دو نمایش ایرانی

»وقت چیغ انار« به جشنواره  سائوپائولو رسید

5 فیلم ایرانی به مسابقه بین الملل جشنواره فیلم کوتاه تهران راه یافتند

واکسیناسیون کرونا سالی دوبار انجام خواهد شد
ابوالقاسمی، عضو کمیته علمی مبارزه با کرونا اعلام کرد: جمعیت هدف کشور سالی دوبار باید واکسینه شوند؛ یعنی تقریبا در سال 
به حدود ۱۵۰ میلیون دوز واکسن نیاز داریم که با فرض متوسط ۱۰ دلار برای هر دوز واکسن، رقم قابل توجهی است؛ بنابراین باید از 
شش پلتفرم داخلی که مؤثر هستند، استفاده کنیم، افرادی که بانوان باردار را از تزریق واکسن کرونا منع میکنند، در اشتباهند، زیرا 
واکسیناسیون کرونا، بانوان باردار را در برابر ابتلای کرونا مقاوم میکند و در صورت مبتلا شدن، مانع شدت یافتن بیماری آن ها می شود.
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ورزشی

مهندس رضا سیف الهی از جمله مفاخر کشتی استان اصفهان 
متولد ۱۳۳۱ تهران، زیر نظر استاد زنده یاد علی اصغر سعادتی 
مربی شاخص اصفهان با فنون کشتی آشنا شد و از سال ۱۳۴۵ 
در سالن ورزشگاه تختی و باشگاه دخانیات اصفهان زیر نظر زنده 
یاد استاد پناهی آموزش دید، وی از سال۱۳۴۶ در مسابقات 
آموزشگاه های کشور شرکت کرد و تا سال۱۳۵۲ عناوین مختلفی 
کسب نمود، از جمله مسابقات جوانان کشور به عناوین مختلفی 
دست پیدا کرد وودر مسابقات انتخابی تیم ملی جوانان برای 
شرکت در مسابقات جهانی ژاپن به مقام نایب قهرمانی نائل 
شد، سیف الهی سابقه سه دوره حضور در مسابقات انتخابی جام 
آریامهر تهران را در کارنامه دارد و نفر اول جام باشگاه های تهران 

در سال۱۳۵۲ بوده است.

حضور در مسابقات قهرمانی کشور به مدت 10 سال عضو تیم 
تهران و اصفهان، قهرمان مسابقات صنعت نفت کشور،  قهرمان 
دانشگاه های کشور با تیم دانشگاه صنعت نفت آبادان، کسب 
مقام قهرمانی در مسابقات کارگران کشور، مدرس نمونه کشور 
در دوران ریاست زنده یاد پروفسور استاد امیر حمیدی و مرحوم 
دکتر ضیاء معینی و مرحوم جواد رفوگر، به مدت 8 سال، دبیر 
هیأت کشتی استان اصفهان، مسئول کمیته مربیان استان، 
نماینده فدراسیون کشتی ایران در مسابقات لیگ دسته یک 
درخشان  سوابق  از  گوشه ای  و  افتخارات  چکیده  و...  کشور 
ورزشی مهندس سیف الهی در کشتی آزاد و فرنگی و همکاری 
با هیات های کشتی استان اصفهان و فدراسیون کشتی در 

سال های گذشته است. 
مدرس  اولین  سیف  الهی،  رضا  مهندس  اینکه  بر  مضاف 
فدراسیون کشتی در رشته آزاد از استان اصفهان و در دوران زنده 
یادان پروفسور امیر حمیدی، دکتر ضیاء معینی، استاد مهدی 
خالدی ریاست و استاد مرحوم جواد رفوگر روُسای انستیتو 

فدراسیون کشتی ایران بوده  است. 
از دیگر خدمات ارزشمند استاد رضا سیف الهی، بنیان گذاری 
جام پهلوانک ها در ایران و در دوران حاج محمدرضا طالقانی 
رئیس وقت فدراسیون کشتی جمهوری اسلامی ایران، عضویت 
دروکمیته مربیان کشور،دمربی تیم ملی فرنگی پیشکسوتان در 
مسابقات کشتی جهانی سال ۲۰۰۳ در کشور اکراین، نماینده 
فدراسیون در مسابقات کشتی آزاد لیگ کشور در دهه ۶۰ در 
دوران آقای اسداله رضایی رئیس سازمان لیگ کشور، مربی 
تیم ملی نونهالان در دهه ۶۰ تهران در مسابقات جهانی کودک،  
بنیان گذار کشتی صنعت نفت استان اصفهان در دهه 60 به 
مدت هشت سال، دبیر هیأت کشتی استان در دوران ریاست 
استاد هاشم قنبری قهرمان ارزنده کشتی کشور و پیشکسوتان 
جهان و جناب سرهنگ رضایی، مسئول کمیته مربیان استان 
در دوران ریاست حاج اقا مهدی مظاهری وحاج اکبر طاهر زاده، 
مسئول کمیته آموزش استان اصفهان در دوران ریاست حاج 
اکبر طاهرزاده و حاج مهدی مظاهری، اولین بنیانگذار مدرسه 
کشتی در دهه ۶۰ در اصفهان و شاهین شهر یاد کنیم که دوران 

شکوفایی کشتی در استان اصفهان بشمار می آیند.
به گفته مهندس رضا سیف الهی که در تهیه و تنظیم سوابق 
کشتی آزاد و فرنگی استان اصفهان با خبر نگار روزنامه دنیای 
هوادار در اصفهان نهایت همکاری را داشته، اولین کسب کننده 
مدال طلا جهانی و المپیک کشتی ناشنوایان در سال ۱۹۶۹ بلگراد 
پهلوان عباس نور بهشت، قهرمان افتخار آفرین  کشتی اصفهان 
استو اولین دریافت کننده مدال برنز جهانی در رشته فرنگی 
پهلوان هشت سال دفاع مقدس، جانباز ۷۰ درصد، حاج مراد علی 
شیران بوده که سابقه ریاست فدراسیون کشتی و اداره کل تربیت 
بدنی وزارت کار و امور اجتماعی را در کارنامه درخشان خود دارد، 
همچنین اولین دریافت کننده مدال طلای آسيا در رشته آزاد 
توسط پهلوان داریوش ذاکری در سال 1970 میلادی در بانکوک، 
کسب مدال طلای مسابقات کشتی فرنگی آسیایی تهران توسط 
پهلوان هاشم قنبری، کسب اولین مدال طلا در مسابقات قهرمانی 
جوانان جهان در کانادا توسط زنده یاد ابوالقاسم حق شناس و 
اولین شرکت کنندگان در مسابقات کشتی فرنگی المپیک، حاج 

مرادعلی شیران، زنده یاد هوشنگ منتظرالظهور بودند.
ضمن این که اولین مدرس انستیتو بین اللملی فدراسیون 
کشتی از اصفهان، مهندس رضا سیف الهی اولین اصفهانی عضو 
تیم ملی ایران شرکت کننده در مسابقات کشتی آزاد جشنواره 
جهانی ورشو زنده یاد پهلوان مهدی مقرب،  اولین داور بین 
المللی از اصفهان زنده یاد رحیم جدی و حاج عباسعلی ایمانیان، 
اولین نماینده و ناظر فدراسیون کشتی در مسابقات لیگ دسته 
یک کشتی آزاد باشگاه های کشور مهندس رضا سیف الهی در 
دوران ریاست حاج محمدرضا طالقانی، کسب 3 مدال طلا، نقره 
و برنز جهانی توسط پهلوان محمد طلایی افتخار شایسته کشتی 
اصفهان و ایران، اولین مدال آور طلا مسابقات کشتی آزاد جام 
بین اللملی تفلیس در شوروی سابق پهلوان نعمت اله گلزار، 
اولین دریافت کننده درجه دکترای علوم ورزشی قهرمان کشتی 

اصفهان و دانشجویان کشور رسول نظری می باشند. 
يادآوري: متأسفانه با بروز و شیوع ویروس کرونا، جز در بخش 
داوری و مربیگری آن در چند سال پیش  دیگر از قهرمانی های 
جهانی و آسیایی وحتی گزینش در تیم های ملی و برون مرزی 

در رده های مختلف در سالهای اخیردیده نشده است.
شایان ذکر است که در دهه ۷۰ بنابر درخواست هیأت کشتی 
استان چهار محال و بختیاری)حاجی کیومرث هادی پور رئیس 
وقت هیأت کشتی این استان( از انستیتو فدراسیون کشتی 
ایران برای تشکیل  یک دوره کلاس مربیگری درجه سه با 
موافقت زنده یاد پروفسور امیرحمیدی رئیس وقت انستیتو 
فدراسیون کشتی ایران  مهندس سیف الهی که از مدرسان بین 
المللی ایران بود طی حکمی مأموریت یافت تا کلاس های فوق 
را برگزار نماید، در این کلاس مربیانی از شهرکرد و توابع، یاسوج و 
اصفهان در این کلاس پانزده روزه حضور داشتند، در این کلاس 
از چهره های نامدار و شاخص کشتی اصفهان آقایان: علیرضا 
ذاکری، مصطفی میرزایی رئیس هیأت کنونی کشتی اصفهان، 
رسول جزینی مربی تیم ملی فرنگی، مصطفی ترکی نایب رئیس 
فعلی هیأت کشتی استان اصفهان و بسیاری دیگر از مربیان 

کشتی اصفهان حضور داشتند.

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

تاتامی

کشتی اصفهان مدیون خدمات بی شائبه »مهندس رضا سیف الهی« است؛

قهرمان نامی، مربی و مدرس فدراسیون کشتی ایران

آگهی تغییرات شرکت البرز پلاست صنایع سیمین دشت شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 32722 و شناسه ملی 
14006931367 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1400/06/21 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - داریوش جاهدمنش 
به شماره ملی 0044528221 با دریافت 2.240.000.000ریال سهم الشرکه خود از صندوق شرکت از شرکت خارج و دیگر هیچ گونه 
حق و سمتی ندارد. -سرمایه از 14.000.000.000ریال به 11.760.000.000ریال کاهش یافت و ماده4 اساسنامه به نحو مذکور اصلاح می 
گردد. لیست شرکا : ژاله حقیقت پرست به شماره ملی 0034728406 دارای 840.000.000 ریال سهم الشرکه امین فتاحی به شماره 
ملی 0056829558 دارای 3.360.000.000 ریال سهم الشرکه احمد آزادی به شماره ملی 0492788782 دارای 2.800.000.000 ریال 
سهم الشرکه فیروز تفکری به شماره ملی 1378558588 دارای 280.000.000 ریال سهم الشرکه هوشنگ همایونی نژاد به شماره 
ملی 1284391522 دارای 2.800.000.000 ریال سهم الشرکه معصومه تفکری به شماره ملی 0051123223دارای 840.000.000 ریال 

سهم الشرکه آرش تفکری به شماره ملی 0051328984دارای 840.000.000 ریال سهم الشرکه. )1208114( 
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز - اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری کرج

آگهی تغییرات شرکت البرز پلاست صنایع سیمین دشت شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 32722 و شناسه ملی 
14006931367 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1400/06/21 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : -امین فتاحی 
به شماره ملی 0056829558 با پرداخت2.240.000.000ریال به صندوق شرکت سهم الشرکه خود را به میزان 5.600.000.000 ریال 
افزایش داد. - سرمایه شرکت از مبلغ 11.760.000.000ریال به 14.000.000.000ریال افزایش و ماده 4 اساسنامه بنحو مذکور اصلاح می 
گردد. لیست شرکا -ژاله حقیقت پرست به شماره ملی 0034728406 دارای 840.000.000 ریال سهم الشرکه -امین فتاحی به شماره 
ملی 0056829558 دارای 5.600.000.000 ریال سهم الشرکه - احمد آزادی به شماره ملی 0492788782 دارای 2.800.000.000 ریال 
سهم الشرکه -فیروز تفکری به شماره ملی 1378558588 دارای 280.000.000 ریال سهم الشرکه -هوشنگ همایونی نژاد به شماره 
ملی 1284391522 دارای 2.800.000.000 ریال سهم الشرکه -معصومه تفکری به شماره ملی 0051123223دارای 840.000.000 ریال 

سهم الشرکه -آرش تفکری به شماره ملی 0051328984دارای 840.000.000 ریال سهم الشرکه.  )1208115(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز - اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری کرج

تاسیس شرکت با مسئولیت محدود انبوه سازان ترنیان مجلل برسام درتاریخ 1400/07/21 به شماره ثبت 5216 به شناسه ملی 14010420117 ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. موضوع 
فعالیت :طراحی، محاسبه، اجرا، نظارت، مشاوره پروژه های عمرانی اعم از آجری، سنگی، بتنی وفلزی .انجام خدمات اجرایی و مجری و پیمانکاری ساختمان ، برج سازی و انبوه سازی ساختمان و ساخت کارخانه و سوله و مجتمع اداری تجاری. 
پیمانکاری و اجرا تاسیسات برقی و مکانیکی . پیمانکاری راه سازی ، آسفالت کاری و پل سازی و تونل سازی و سد سازی.اجرای پروژه های عمرانی و تعمیر و نگهداری و تولید و عرضه انواع مصالح. شرکت در مناقصات و مزایدات و اخذ وام 
و تسهیلات از سیستم بانکی و موسسات مالی و اعتباری و واردات و صادرات کلیه کالاهای مجاز بازرگانی و خرید و فروش محصولات مجاز بازرگانی واخذ نمایندگی و عاملیت فروش کالا های بازرگانی داخلی و خارجی وتهیه و تولید مصالح 
و لوازم و وسائل ساختمانی وبرگزاری همایش مجالس و برپایی غرفه و شرکت در کلیه نمایشگاه های معتبر داخلی و خارجی و بین المللی و انعقاد قرارداد با اشخاص حقیقی و حقوقی درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط 
مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان البرز ، شهرستان ساوجبلاغ ، بخش مرکزی ، شهر شهرجدیدهشتگرد، محله فاز2 محله 2 ، خیابان گل آرا ، بلوار انقلاب اسلامی ، پلاک 2 ، مجتمع تجاری پارس ، طبقه همکف ، 
واحد 45 کدپستی 3361957119 سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ 1/000/000 ریال نقدی میزان سهم الشرکه هر یک از شرکا آقای علی نوروزی به شماره ملی 0019929056 دارنده 100/000 ریال سهم الشرکه آقای امیررضا قربانی ساران 
به شماره ملی 0021168415 دارنده 100/000 ریال سهم الشرکه آقای علیرضا ورامینی به شماره ملی 0311767974 دارنده 700/000 ریال سهم الشرکه آقای علی نسیمیان به شماره ملی 1820298264 دارنده 100/000 ریال سهم الشرکه اعضا هیئت مدیره 
آقای علی نوروزی به شماره ملی 0019929056 به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت نامحدود آقای امیررضا قربانی ساران به شماره ملی 0021168415 به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت نامحدود و به سمت مدیرعامل به مدت نامحدود 
آقای علیرضا ورامینی به شماره ملی 0311767974 به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت نامحدود و به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت نامحدود آقای علی نسیمیان به شماره ملی 1820298264 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به 
مدت نامحدود و به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت نامحدود دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهدآور شرکت ازقبیل چک، سفته، بروات، قراردادها و عقود اسلامی با امضاء رئیس هیئت مدیره منفرداً همراه با مهر شرکت 

و سایر اوراق عادی و اداری با امضاء رئیس هیئت مدیره یا مدیرعامل منفرداً همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد.  )1208113(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز - مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری ساوجبلاغ

آگهی تغییراتآگهی تغییرات

آگهی تاسیس شرکت

تکلیف سهمیه های آسیایی مشخص شد؛ سهمیه ایران ۳+1 شد 
آبی پوشان پایتخت راهی پلی آف شدند، در حال حاضر تیم های پرسپولیس )قهرمان لیگ برتر(، فولاد 
)قهرمان جام حذفی(، سپاهان )نایب قهرمان لیگ برتر( و استقلال )تیم سوم لیگ برتر( نمایندگان ایران در 
لیگ قهرمانان آسیا ۲۰۲۲ هستند و با توجه به سهمیه ۱+۳ تیم های پرسپولیس، فولاد و سپاهان مستقیماً 

راهی آسیا می شوند و استقلال باید از مسیر پلی آف به این بازی ها برسد.
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ورزشی
جناب آقای سعید مراغه چیان - پیشکسوت ارزنده فوتبال ایران 

رحلت برادر عزیزتان موجب تاسف و تالم خاطر گردید ضمن عرض تسلیت، علو درجات برای آن عزیز 
سفر  کرده و برای حضرتعالی و سایر بازماندگان صبر و شکیبایی مسئلت می نمایم.

دکتر مهرداد فرشیدی-مجید سعیدی-سیروس جعفری

مستطیل سبز

برنامه بازی های باقی مانده تا صعود به جام جهانی؛

تیم ملی قبل از نوروز،
 به قطر سفر می کند؟

پس از برگزاری دیدارهای هفته سوم و چهارم انتخابی جام 
جهانی فوتبال در قاره آسیا و تقابل ایران با دو تیم امارات 
و کره جنوبی که با یک پیروزی و یک تساوی همراه بود، 
شاگردان اسکوچیچ ۶ بازی دیگر در این مسیر برگزار خواهند 
کرد که آخرین بازی تیم ملی نهم فروردین در تهران برگزار 

می شود.
تیم ملی در ادامه مسیر خود در انتخابی جام جهانی، ماه 
آینده در ۲۰ و ۲۵ آبان باید در خارج از خانه به مصاف لبنان 
و سوریه برود و به این ترتیب هیچ دیداری در تهران نخواهد 
داشت. طبق اعلام قبلی، لبنان در بیروت و سوریه در امان 

)پایتخت اردن( از رقبای خود میزبانی می کنند.
پرونده شاگردان اسکوچیچ با برگزاری این دو دیدار در سال 
۲۰۲۱ بسته می شود و به این ترتیب تیم ملی به مدت سه ماه 
هیچ برنامه ای نخواهد داشت. کسب ۶ امتیاز این مسابقات 
به تیم اسکوچیچ کمک می کند تا در بهمن ۱۴۰۰ و قبل از 
فرا رسیدن سال جدید، صعود به جام جهانی را جشن بگیرد.

بازی های هفتم و هشتم تیم ملی در ۷ و ۱۲ بهمن در تهران 
مقابل عراق و امارات خواهد بود که انتظار می رود تا آن زمان 
فدراسیون فوتبال به غیبت تماشاگران و همینطور نبود VAR در 
بازی ها خاتمه دهد و به این ترتیب در آستانه فرا رسیدن دهه 
فجر، مردم ایران هم طعم حضور در بازی تیم ملی را بچشند.

احتمال صعود تیم ملی به جام جهانی در این دو دیدار بسیار 
بالاست. در واقع ایران در صورتی که به حدود ۱۸ تا ۲۰ امتیاز 
در این بازی ها دست یابد، می تواند صعودش را به جام جهانی 

مسجل کند که اتفاق دور از انتظاری نیست.
به  ملی(  بازی های  )پنجره  فیفا دی  این  اتفاق  مهم ترین 
حضور جیانی اینفانتینو در ایران مربوط می شود. فدراسیون 
فوتبال ایران، مقدمات حضور رئیس فدراسیون جهانی فوتبال 
را فراهم کرده  و همینطور روسای فدراسیون های منطقه 
که احتمالا با انجام یک بازی دوستانه با حضور بازیکنان 

اسطوره ای تیم ملی و فوتبال جهان همراه باشد.
در نهایت تیم ملی در فروردین ۱۴۰۱ در دیدارهایی شاید 
تشریفاتی و شاید بسیار حساس، مقابل کره جنوبی و لبنان 
قرار می گیرد تا بازی های نهم و دهم خود را انجام دهد. طبق 
برنامه ایران چهارم فروردین در سئول با کره جنوبی و نهم 
فروردین در تهران با لبنان روبه رو خواهد شد تا پرونده این 
مسابقات در صورت صعود تیم ملی به جام جهانی بسته 
شود. )طبق قوانین، دو تیم اول هر گروه به صورت مستقیم 
به جام جهانی صعود می کنند و تیم  سوم راهی دیدارهای 

پلی آف می شود.(
برنامه دیدارهای باقی مانده تیم ملی فوتبال ایران برای صعود 

به جام جهانی ۲۰۲۲ قطر به شرح زیر است:
۲۰ آبان ۱۴۰۰ )۱۱ نوامبر ۲۰۲۱(

لبنان - ایران
۲۵ آبان ۱۴۰۰ )۱۶ نوامبر ۲۰۲۱(

سوریه - ایران
۷ بهمن ۱۴۰۰ )۲۷ ژانویه ۲۰۲۲(

ایران - عراق
۱۲ بهمن ۱۴۰۰ )اول فوریه ۲۰۲۲(

ایران - امارات
۴ فروردین ۱۴۰۱ )۲۴ مارس ۲۰۲۲(

کره جنوبی - ایران
۹ فروردین ۱۴۰۱ )۲۹ مارس ۲۰۲۲(

ایران - لبنان
جدول رده بندی گروه A در انتخابی جام جهانی بعد از انجام 

۴ بازی:
۱ - ایران ۱۰ امتیاز

۲ - کره جنوبی ۸ امتیاز
۳ - لبنان ۵ امتیاز

۴ - امارات ۳ امتیاز
۵ - عراق ۳ امتیاز

۶ - سوریه یک امتیاز

ایستگاه تاکتیک

تاتامی

درحاشیه

روزی که الهلال، استقلال را برد و بعد در قرعه کشی حریف 
پرسپولیس شد، گفتیم و گفتند که الهلال را با آن سیمای 
ناقص فراموش کنید، آن ها برای این تک بازی ها با توپ 
پُر می آیند و نتایج داخلی آن ها هم دلیلی بر ضعف و قوت 

آن ها نیست. 
برای چنین بازی هایی حتما باید راهکار و انتخاب های 
درست داشت تا بتوانیم این بزنگاه را با موفقیت پشت 
سر بگذاریم، انتخاب طرح و استراتژی برای این بازی 
همان قدر مهم بود که البته اجرای هوشمندانه در زمین 
فوتبال مهم تر از آن و نکته ابهام برانگیز چینش پرسپولیس 
بود که اتفاقا در آن باید در هر صورت وحید امیری حتی 
با وجود خستگی بازی کند و مهدی ترابی هم در چنگال 
مهره  بی خاصیت ترین  الهلالی ها  پرس سالم و صحیح 
شاید  بازی  این  در  پرسپولیس  برای  گیرد.  لقب  بازی 
بتوان تنها یک نکته را مثبت دید و آن پذیرش اشتباه 
و مسئولیت پذیری از سمت سرمربی این تیم بعد از 
این نتیجه مایوس کننده بوده که باید منتظر بازگشت 
پرسپولیس ماند، اما چند نکته برای این بازی پرسپولیس 

حائز اهمیت است.

استراتزی اشتباه و یا شاید عدم اجرای هوشمندانه 
این استراتژی 

پرسپولیس بدترین بازی چند سال اخیر خود را انجام داد، 
انتخاب استراتژی حفظ بازی در بیست، سی دقیقه اول و 
احتمالا رفتن به نیمه بعدی شاید درست بود و شاید هم 
غلط. اما مشخص بود عقب نشستن و فضا گرفتن از اول 
بازی در زمین آن ها احتمال شکستن دارد بخصوص در 
مرکزی که همه بد بودند و وسط های پرسپولیس فاجعه! 
الهلال با سبک بازی عجیب و فشار بیش از حد اجرای این 
طرح از بازی را دچار نقصان کرده بود، دقت کنید حامد لک 
تمام توپ های کاشته کنار خط را به نیمه حریف زد یعنی 
احتمالا در این فشار توان بیلدآپ از پایین نیست و یا 
انتخاب کادر فنی این نیست، که این مورد با فشار عجیب 
غریب الهلالی ها به پاشنه آشیل پرسپولیس تبدیل شده 
بود، اتفاقا نه در نیمه اول بلکه در طول بازی گردش توپ 
پرسپولیس از بین رفته بود و مالکیت آن ها به پنج ضرب 
نمی رسید و البته این یعنی آنالیز مناسب الهلالی ها حتی 
در زمانی که پرسپولیس بازی رسمی نداشته و اطلاعات 
کمی از این تیم در اختیار آنها بوده! بارها گفته ایم که 
تیمی بتواند گردش توپ پرسپولیس را مختل کند این 

پرسپولیس شبیه عقرب بدون نیش خواهد بود.

تکمیل روز بد کادر فنی با تعویض های اشتباه

ضعف مفرط رضا اسدی چه در دفاع و چه در بازی سازی 
باعث شد بین دو نیمه کادرفنی دست به تعویض بزند. آمدن 
پهلوان در حقیقت دو معنی داشت اینکه یحیی می خواهد 
پهلوان تنوع بازی پرسپولیس را در فاز انتقال و حمله بالا ببرد  

اما مسئله اصلی عدم توان کنترل بازی توسط پرسپولیس بود 
یا راحت تر بگوییم، غالب بودن الهلالی ها. 

اتفاقا پهلوان که پست تخصصی او به هیچ عنوان در وسط 
نیست  شاید در بعضی از مسابقات با فشار کمتر جواب 
بدهد اما در این بازی قطعا توان مقابله با آن حجم از فشار 
را نداشت. آمدن شیری هم برای چند دقیقه نشان داد که 
فاصله نیمکت نشینان تا فیکس این تیم حداقل در این 

فصل زمین تا آسمان است. 

نبودن در شرایط مسابقه

این موضوع، خود می تواند کمر به شکستن یک تیم ببند، 
اما باید قبول کنیم پرسپولیس ظاهرا نیاز به یک روح جدید 
دارد. روحی از جنس انگیزه و برتری طلبی، پرداختن به 
گذشته و موفقیت های این تیم سمی است که باید هر چه 
زودتر از بدنه این تیم خارج شود چرا که تبدیل به غرور و 
درجا زدن می کن، پرسپولیس احتیاج به یک ایجاد جریان و 
تفکر برنده جدید دارد. هرچند عدم تطابق تقویم فوتبالی آسیا 

را هم می توان از معضلات این تیم در این فصل نام برد.

در پایان رقابت های روز نخست سومین دوره مسابقات بین 
المللی تکواندو آزاد آسیا در گروه زنان، هوگوپوشان ایران 
صدرنشین شدند، سومین دوره مسابقات بین المللی تکواندو 

آزاد آسیا در گروه زنان از صبح روز یکشنبه در هتل پارسیان 
استقلال تهران آغاز و به مدت دو روز ادامه خواهد داشت.

این دوره از رقابت ها با حضور ۱۳۸ تکواندوکار از ۶ کشور 
پاکستان،روسیه و هند در حال  ایران،  افغانستان،  اردن، 
برگزاری است، در روز اول رقابت های گروه زنان، مبارزات 
اوزان ۴۶-، -۵۳، ۶۲- و ۷۳- کیلوگرم برگزار شد که در نهایت 

تکواندوکاران ایرانی چهار مدال طلا را بر گردن آویختند.
وزن ۴۶- کیلوگرم:

۱- معصومه رنجبر  )ایران(
۲- مهشید کریمیان )ایران(

۳- مبینا فلاحیان )ایران( - نگار قدیانی )ایران(
وزن ۵۳- کیلوگرم:

۱- غزل سلطانی )ایران( 

۲- بیانا لاجر )روسیه(
۳- زهرا وطن دوست )ایران( - الهه شیدایی )ایران( 

وزن ۶۲- کیلوگرم:
۱- سیده نرگس میرنوراللهی )ایران(
۲- عالمه پوشیان جویباری )ایران(

۳- فاطمه جعفری )ایران( - تینا مدانلو )ایران(
وزن ۷۳- کیلوگرم:

۱- ملیکا میرحسینی )ایران(
۲- زینب اسماعیلی )ایران(

۳- شریا جادهاو )هند(  - راما ابوالعرب )اردن(
مسابقات آزاد آسیا G۱ است و به دارندگان مدال طلا، نقره و 
برنز به ترتیب ۱۰، ۶ و ۳.۶ امتیاز در راستای افزایش رنکینگ 

المپیک تعلق می گیرد.

معاون حقوقی باشگاه استقلال در خصوص فسخ قرارداد 
با کارگزار فعلی این باشگاه توضیحاتی ارائه داد، فرشید 
سمیعی، معاون حقوقی باشگاه استقلال در گفت وگویی 
درباره پرونده کارگزار باشگاه استقلال و مذاکرات انجام شده 
با این کارگزار اظهار کرد:  تنها پرونده ای که برای ما مانده، 
بحث کارگزار باشگاه است. ما )شنبه( جلسه ای با کارگزار 
باشگاه برگزار کردیم. جلسه حکمیت با ابلاغ و دعوت هیات 
ورزش  وزارت  در محل  و جوانان  ورزش  وزارت  حکمیت 

جوانان شنبه ساعت ۱۰ برگزار شد و بیش از ۲ ساعت طول 
کشید.

او درباره شرایط فسخ قرارداد با کارگزار باشگاه استقلال تاکید 
کرد: طبق ماده ۱۲ قرارداد، فسخ یک طرفه قرارداد ما با کارگزار 
باشگاه، بستگی به تایید هیات راهبردی نظارتی وزارت 
ورزش است و باید نظر این هیات اعمال شود تا ما بتوانیم 
با کارگزار جدید قرارداد امضا کنیم. احتمالا امروز )یک شنبه( 
هیات راهبردی نظارتی وزارت ورزش نظر خود در خصوص 

این فسخ قرارداد اعلام می کند و پس از آن ما با کارگزار 
جدید قرارداد خواهیم بست.

او همچنین در خصوص شکایت های باشگاه استقلال از 
برخی خبرنگاران گفت:  ما شکایت باشگاه استقلال را هم 
از بعضی خبرنگاران که در دوره مدیریت قبلی تنظیم شده 
بود را اعلام رضایت کردیم. ما حتی دعاوی ریالی خودمان 
را داریم حل و فصل می کنیم و درست نیست که باشگاه 

استقلال به این اندازه درگیر دعاوی قضایی باشد.

آنچه از نمایش »پرسپولیس« در دیدار با الهلال دیدیم؛

اشتباه پشتِ اشتباه!

در پایان رقابت های روز نخست؛

صدرنشینی تکواندوی بانوان ایران در پایان روز نخست رقابت های آزاد آسیا

»معاون حقوقی باشگاه استقلال« خبر داد:

باشگاه استقلال در آستانه فسخ قرارداد با کارگزار

امیر کریمی

  کارشناس فوتبال
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کُشتی داستانِ غریبی دارد، گویا دیگر عادت کرده ایم که این 
رشته و قهرمانانِ محجوبِ آن را به دست فراموشی بسپاریم 
و  مدال  آوری ها  برای  تنها  و  رسد  فرا  آوردگاهی  هم  باز  تا 
دلاوری هایشان حماسه سرایی کنیم و »مثلِ سیاوش تنها« و 
»بر طبل شادانه بکوب« بخوانیم، مسئولین هم عکس های 
یادگاری شان را بگیرند و ما هم برویم تا رقابت های آتی و روز 

از نو روزی از نو!
»حقانیت« کشتی نیازی به اثبات ندارد، از المپیک و بازی های 
آسیایی گرفته تا رقابت های جهانی و... کشتی ایران تا بوده، 
با عنوان داری، آبروی ورزش کشور را خریده است. اما پرسشی 
که مطرح می شود، این است که، ما برای کشتی چه کرده ایم!؟ 
اصلا تا چقدر حق و دِینِ کشتی و اهلِ کشتی را ادا کرده ایم!؟ 
یقینا پاسخ هر دو پرسش، واژه ای جز »هیچ« نبوده و نیست!

ذکر این نکته لازم است که، حتی باوجود نتایج بسیار مطلوب 
کشتی آزاد و فرنگی در رقابت های جهانی اسلو نروژ، انتقادات 
بسیار جدی و مهمی نسبت به عملکرد و رویکرد علیرضا دبیر در 
قامت ریاست فدراسیون کشتی و دیگر همراهان وی در حلقه 

تنگِ ارتباطی ایشان که تنها به چند تن ختم می شود، وارد 
است، جایی که چندین سال است با یک سیاستِ حاکِمانه، 
کشتی کشور در حلقه محدود چندین نفر از نزدیکان آقای 

رئیس اداره می شود!
اما به هر جهت، صحبت های علیرضا دبیر رئیس فدراسیون 
کشتی، در برنامه »بدون تعارف« از وضعیتِ نچندان مطلوب 
اهالی این رشته و عدم رسیدگی مسئولین، بسیار تامل  و 
تاسف برانگیز بود، جایی که برای بارِ چندم، این حقیقت به 
مرحله اثبات رسید که هنوز که هنوز است، نقشِ کشتی آن هم 
در اوج افتخار، محجوبیت و محبوبیت، در ورزش کشور مغفول 
مانده است، این بدین معناست که، با تمام هر آنچه که از 
بزرگی و افتخارآفرینی کشتی ایران می دانیم، هیچ زمانی رشته 
اول کشور نه در تخصیص بودجه ای درخور، برای رفع نیازهایی 

چون فراهم سازی زیرساخت های این رشته برای سرمایه گذاری 
روی نوابغ و استعدادهای کشتی کشور و نه در کانون توجهات 
مسئولین قرار داشتن یا به اصطلاح ساده تر در چشم بودن 
کشتی، شان و منزلت کشتی و کشتی گیران حفظ نشده است.

ورزش کشور مشکلات ساختاری دارد، یکی از این معضلات 
اما در شرایطی که  بودجه ورزشی« است،  متعدد، »کمبود 
این معضل خود باعث آسیب های کثیری به ورزش کشور 
شده است، با عدم توزیع عادلانه همین بودجه ناچیز میان 
فدراسیون های ورزشی آن هم به ترتیبِ اهمیت آن رشته در 
مدال آوری، این معضل بیشتر نمود پیدا کرده است. باری؛ 
متاسفانه چندین سال است که مسئولین ورزش کشور و 
حتی رسانه ها با یک نگرشِ غیرحرفه ای، تبعیضی و ناعادلانه، 
رشته های غیرفوتبالی را تا مرزِ ورشکستگی و نابودی کشانده اند! 

گرچه فدراسیون نیز باید در مقوله درآمدزایی با جذب حامی 
مالی در قالب اسپانسر یا کارگزار، مشکلات مالی فدراسیون را 
تنزل دهد، اما تنها این موضوع نمی تواند راه حل از بین بردن 
معضلات گسترده مالی ورزش کشور و رشته هایی چون کشتی 

باشد.
ایران  فرنگی  کشتی  معمار  که  است  زننده  کشتی  برای 
هنوز هم در شهریار اجاره نشین باشد، در شان قهرمانانی 
چون کامران قاسم پور و محمد نخودی نیست که پس از 
یک  هدیه های  کارت  با  اسلو  در  افتخارآفرینی  و  دلاوری 
میلیون تومانی!!! تقدیر شوند، نخبگانی چون حسن یزدانی 
و امثالِ او نبایدِ دغدغه معیشت داشته باشند! قهرمانِ دو 
دوره المپیک نباید برای تامین مایحتاجِ زندگی با خودرو 
شخصی اش کار کند، اصلا کسی از احوال و اوضاع مربیانِ 
سازنده ای که اصلِ خدمت را به کشتی می کنند و نه تنها 
از آن ها دیگر برای تقدیر یاد نمی شود، بلکه موردِ بی مهری 
برخی از آقایان نیز قرار می گیرند خبر دارد!؟ البته این ها تنها 
چند مثال از شرایط اهالی کشتی است، قطعا مواردی از این 

دست به کرات در این رشته وجود دارد.
به هرجهت شرایط رسیدگی به کشتی و اهالی آن، چیزی فراتر 
از یک »فاجعه« است، ورزش کشور باید در رشته هایی چون 
کشتی علی الخصوص در استان های مازندران، خوزستان، فارس 
و... سرمایه گذاری کند  تا بتواند روندِ نخبه پروری در کشتی 
کشور را ادامه دهد، شرایطی که البته فعلا برای فعالیتِ پایه ای 
و سازنندگی به همان علت های کمبود بودجه و عدم رسیدگی 

به ورزشکاران فراهم نیست.

»چرا قدوس در تیم ملی بازی نمی کند؟«، »چرا مربیان حتی 
به عنوان یک بازیکن تعویضی به اندازه کافی او را به زمین 
نمی فرستند؟« شاید این ها سوالاتی باشد که همه از چندین روز 
قبل از کادر فنی تیم ملی فوتبال می پرسیدند که آیا او با توجه 
به کیفیت بالای خود و سبک بازی متفاوتش، نمی توانست 

گره گشای دیدار با کره جنوبی و حتی امارات باشد؟
این سوالات حالا جدی تر هم شده است. سامان قدوس به 
عنوان بازیکن تعویضی از دقیقه ۷۲ و به مدت ۲۰ دقیقه مقابل 
چلسی به میدان رفت و نمایش نسبتا قابل قبولی هم با داشت. 
او دو بار به سمت دروازه شوت زد که یک بار توسط مندی 
دفع شد و یک بار هم به بیرون رفت. او در سایر دقایق بازی 
هم عملکرد پرتلاشی داشت اما در نهایت تیمش مقابل یکی از 

بهترین تیم های اروپا با یک گل شکست خورد.
با این نمایش و اعتماد سرمربی جوان برنتفورد به قدوس، این 
سوال مطرح است که چرا تنها بازیکن ایرانی شاغل در لیگ 
برتر انگلیس نمی تواند جایی در برنامه های کادرفنی تیم ملی 
داشته باشد؟ به طور قطع مربیگری یک امر سلیقه ای است ولی 

چه موانعی بر سر این راه وجود دارد؟
برخی کارشناسان معتقدند این موضوع به نوع بازی تیم ملی 
ایران بازمی گردد که مدت هاست جایی برای بازیکنان خلاق و 
بازی ساز در ترکیب تیم ملی وجود ندارد؛ این موضوع از زمان 
کارلوس کی روش شروع شد و حالا اسکوچیچ با ترکیب ۴-۴-۲ 
تیمش جلوی امارات و کره جنوبی، تمایل چندانی به خروج 
یک هافبک دفاعی و جایگزین کردن سامان قدوس نداشت. در 
واقع اسکوچیچ جلوی امارات و کره ترجیح داد با حفظ نوراللهی 

و عزت اللهی کمربند خط میانی را در فاز تدافعی محکم نگه 
دارد و نگاهش را به دو هافبک کناری و همینطور دو مهاجم 

تیم ملی بدوزد.
مرتضی محصص، مدرس و کارشناس فوتبال در گفت وگو با 

ایسنا، درباره سبک بازی سامان قدوس و 
نیازمندی های سرمربیان تیم ملی از دوران 

کی روش تا اسکوچیچ که حالا با دو 
هافبک دفاعی و دو هافبک با 

قابلیت بازی در جناحین به 
میدان می رود گفت: نباید 
فراموش  را  مساله  یک 
اگر شما سرمربی  کنیم. 
چلسی و برنتفورد هم که 
داستان  بازی  هر  باشید 
ویژه خود را دارد که مربی 
می گیرد.  نظر  در  را  آن ها 

اسکوچیچ هم با من و شما 
دیدگاه  دیگری  کس  هر  یا 

متفاوتی دارد. هر مربی یک سبک 
و سیاقی دارد. نمی توانیم به یک مربی 

حمله کنیم و او را تحت فشار بگذاریم چرا 
که برنامه هر کسی بر اساس داشته هایش است.

این مدرس بین المللی فوتبالی ایران با اشاره به شناختش از 
سبک بازی سامان قدوس اظهار کرد: من جمعا شاید ۱۰ بازی 
از سامان قدوس دیده ام. شاید شناخت شما بیشتر باشد اما به 

نظرم سامان بازیکن خوبی است. شکی در این موضوع نیست. 
او با توجه به خلاقیت و دید خوبی که دارد، یکی، دو قدم 
از بازی جلوتر است و پاس های خوبی را با زمانبندی مناسب 
می دهد. بازیکنانی که می توانند بازی را پیش بینی کنند، بیشتر 
به چشم می آیند اما باز هم باید به مربی حق 
داد که خودش تصمیم بگیرد که می خواهد 
از بازیکنی با این توانایی ها استفاده 
کند یا خیر. این حق را هم به 
دراگان اسکوچچ بدهیم که با 
دو هافبک یا پنج هافبک 

بازی کند.
وی در واکنش به اینکه 
اسکوچیچ در برابر سوریه 
در  ابتدا  از  را  قدوس 
اما  بود  گذاشته  ترکیب 
ضعیف  تاثیر  آن  از  بعد 
در نیمه نخست و خروج از 
بازی، دیگر دقایق زیادی را بازی 
نکرده و جلوی امارات و کره هم 
نیمکت نشین بود گفت: ما این بحث 
را در کلاس های مربیگری داریم که شاید 
یک بازیکن در نیمه اول ۱۰ لمس توپ هم نداشته باشد اما در 
نیمه دوم سه گل بزند. همه تعجب می کنند که چه اتفاقی 
افتاد و چرا در نیمه دوم اوضاع تغییر کرد. لحظاتی هست که 
یک بازیکن در زمین دیده نمی شود. شاید مهدی طارمی هم 

در زمین دیده نمی شود اما تاثیرات آن ها در در کل ۹۰ دقیقه 
غیر قابل انکار است. سامان هم مثل همه بازیکنان دنیا فراز 

و نشیب دارد.
محصص در پاسخ به این سوال که قدوس بازیکن باکیفیتی 
است اما ظاهرا کلید استفاده از این بازیکن را نداریم گفت: 
شاید اگر سیستم را تغییر دهیم دست و بالمان باز شود. 
برای  را  مناسب  باید سیستم  و  است  مربی یک طراح  هر 
بازیکنانش پیدا کند. شاید اگر با سه دفاع بازی کنیم، جا برای 
استفاده از قدوس فراهم شود. البته این حرف ها به گوش 
شیرین می آید اما ممکن است دراگان ابزار استفاده از سیستم 

سه دفاعه را ندارد.
این کارشناس فوتبال تاکید کرد: یه مدت هر روز اسکوچیچ را 
می دیدم. او اهل مطالعه و پذیرش انتقاد است. از طرفی تیم 
آنالیز تیم ملی همه بازیکنان را حتی کسانی که به تیم ملی 
دعوت نمی شوند آنالیز می کند و اشراف خوبی روی بازیکنان 

دارد.
از  با استفاده  بتواند  باید  اینکه هر تیمی  بیان  با  محصص 
بایکنانش هرج و مرج را به نظم تبدیل کند گفت: هر بازی 
پیچیدگی خاص خود را دارد. است. در فوتبال دو سیستم )تیم( 
با پیچیدگی و ویژگی های خود مقابل هم قرار می گیرند. هر دو 
سعی می کنند هرج و مرج را به نظم و ارتباط تبدیل کنند. 
بازی در سطح بالا ساده نیست. من وقتی انتقادی می کنم باید 
راهکار هم بدهم. به اعتقاد من قدوس بازیکن باکیفیتی است 
و با حضور او بازی ایران بهتر می شود. باید دید کادرفنی راهکاری 

و ابزاری برای استفاده از این بازیکن دارد یا خیر.

داستان جلد

سوژه

کشتی همچنان محجوب و مغفول؛

مثلِ سیاوش »تنهـــا«

»یک کارشناس فوتبال« پاسخ داد:

چرا اسکوچیچ به سامان قدوس بازی نداد؟

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه


